
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Romana Ludwiczuka

na 48. posiedzeniu Senatu
w dniu 4 lutego 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego.

Szanowny Panie Ministrze!
Zwrócili siê do mnie z proœb¹ o wsparcie radni Rady Powiatu K³odzkiego, którzy podczas sesji w dniu

30 grudnia 2009 r. podjêli uchwa³ê w sprawie programu pomocowego dla rolników utrzymuj¹cych kro-
wy w ma³ych stadach na obszarach górskich i podgórskich.

Po g³êbokiej analizie sytuacji rolników w województwie dolnoœl¹skim hoduj¹cych krowy w niewiel-
kich stadach radni uznali, ¿e rolnicy ci zostali pominiêci, jeœli chodzi o przyznanie wsparcia w ramach
programu pomocowego. Zdaniem rady jest to wysoce niezrozumia³e, zw³aszcza ¿e chodzi o tak specyfi-
czny teren, jakim jest Pogórze Sudeckie. Obszar ten charakteryzuje siê glebami s³abej klasy bonitacyj-
nej oraz terenami zielonymi. Na takim obszarze chów byd³a wydaje siê z punktu widzenia rolników
jedynym op³acalnym dzia³aniem. Nieuwzglêdnienie województwa dolnoœl¹skiego w programie pomoco-
wym mo¿e nieœæ ze sob¹ wielce negatywne skutki w postaci pogorszenia, i tak ju¿ trudnej, sytuacji ho-
dowców byd³a.

Zwracam siê do pana ministra z nastêpuj¹cymi zapytaniami.
Jaki jest powód nieuwzglêdnienia województwa dolnoœl¹skiego w programie pomocowym dla rolni-

ków posiadaj¹cych ma³e stada krów?
Czy przewidziane s¹ inne formy pomocy dla tych rolników?

Z powa¿aniem
Roman Ludwiczuk




